
De Conferente van burgemeesters steunt het voorstel van de voorziters van de (Franstalige en 

Nederlandstalige) rechtbanken van eerste aanleg van Brussel om een efciënt en zeker 

vredegerecht te garanderen.

De Conferente van burgemeesters van het Brusselse Gewest heef de voorziters van beide 

(Franstalige en Nederlandstalige) rechtbanken van eerste aanleg van Brussel, mevrouw Dessy en de 

heer Cardon, ontvangen.

De Conferente van burgemeesters is bezorgd over het gebrek aan voldoende vrederechters en 

grifepersoneel om deze essentële gerechtelijke opdracht te vervullen. Ze heef daarom haar 

volledige steun betuigd aan de voorstellen van de twee voorziters betrefende de reorganisate van 

de vredegerechten in het gerechtelijk arrondissement Brussel.

Ter herinnering: er zijn 26 kantons van vredegerechten, waaronder 19 kantons voor de 19 

gemeenten en 7 voor de randgemeenten (gemeenten met een bijzondere taalregeling).

Vandaag zijn er voor de 19 Brusselse kantons slechts 13 efecteve vrederechters en verder 6 

gedelegeerde plaatsvervangende rechters (d.w.z. advocaten). Bovendien zijn er slechts 7 efecteve 

hoofdgrifers en alle anderen zijn waarnemend grifers.

In de komende maanden zullen verschillende vrederechters met pensioen gaan, hoewel sommigen 

er al mee hebben ingestemd om hun functe na de wetelijke leefijd te blijven uitoefenen.

De Conferente van burgemeesters maakt zich grote zorgen over de toekomst van deze buurtjustte, 

dat ze zo belangrijk en noodzakelijk vindt. Voor de Conferente van burgemeesters kan er geen 

sprake zijn van een fusie van de vredegerechten met de rechtbanken van eerste aanleg. Het behoud 

van de vredegerechten in het Brussels Gewest is een vereiste voor de nabijheid van justte om 

belangrijke geschillen te kunnen behandelen.

De Conferente van burgemeesters steunt de 3 belangrijkste voorstellen van de voorziters van de 

rechtbanken van eerste aanleg:

1. het oprichten van 6 vredegerechtscentra

2. het opzeten van aangepaste beheersstructuren

3. het aanpassen van de tweetaligheidsvereisten

De eerste maatregel, namelijk het oprichten van 6 vredegerechtscentra, zou zorgen voor een betere 

contnuïteit van de dienstverlening door de opdrachten van het grifepersoneel en de diensten van 

de vredegerechten te bundelen. Elk kanton behoudt zijn eigen vrederechter, maar per centrum hoef

er maar één aan de hoogste tweetaligheidsvereisten te voldoen.

De tweede maatregel, namelijk het opzeten van aangepaste beheersstructuren, zou ervoor zorgen 

dat alle vredegerechten ondersteuning krijgen van een arrondissementsgrifer, aangezien deze 

functe bestaat in grote gerechtelijke arrondissementen zoals Antwerpen, maar niet wordt 

toegekend aan het gerechtelijk arrondissement Brussel.

Binnen elk vredegerechtscentrum zou 1 grifer-hoofd van dienst zijn en voor elke vrederechter in elk 

kanton zouden minstens 2 grifers van universitair niveau, 2 graduaten en 2 personeelsleden voor 

meer administrateve taken zijn.

De derde maatregel, namelijk het aanpassen van de tweetaligheidsvereisten, zou het gemakkelijker 

maken om zowel magistraten als grifepersoneel aan te werven. De al te restricteve 

tweetaligheidsvereisten verhinderen immers de aanwerving en volledigheid van kaderpersoneel. 



Bijgevolg zou alleen van de vrederechter in het centrum een bepaald niveau van tweetaligheid 

worden vereist. De vrederechter in elk kanton zou alleen aan een basisvereiste inzake tweetaligheid 

moeten voldoen en het grifepersoneel zou aan geen enkele vereiste inzake tweetaligheid moeten 

voldoen. Het principe zou eentalige ambtenaren en tweetalige diensten zijn, met andere woorden, in

elke kantongrife zou er een Nederlandstalige ambtenaar zijn om aan deze functonele 

tweetaligheidsvereiste te voldoen, terwijl de andere leden Franstalig zouden zijn. Er zij aan herinnerd

dat meer dan 85% van de geschillen die aan de vredegerechten in het Brussels Gewest worden 

voorgelegd, in het Frans worden behandeld. Dit betekent dat de tweetaligheidsvereisten, zoals 

bepaald door het Gerechtelijk Wetboek of de wet op het gebruik der talen in gerechtszaken, volledig 

achterhaald zijn.

De Conferente van burgemeesters vraagt de minister van Justte om alle nodige initateven te 

nemen voor deze essentële hervorming, zodat ze nog tjdens deze legislatuur kan worden 

goedgekeurd. Er is dringend nood aan een goede justtële dienstverlening in het Brussels Gewest.


